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PROTOKÓŁ nr XLII/2013  

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 27 listopada 2013 r. w godz. 10
00 

– 14
00  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1.  

 

 

 Obradom przewodniczył Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 

 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  

23 radnych, w związku z powyższym istniało wymagane quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał.  

Radni obecni: 
 

1. Andrzej P. Chuchnowski, 

2. Agnieszka Barszczewska, 

3. Zbigniew R. De-Mezer,  

4. Grzegorz Gorlo, 

5. Dorota A. Jabłońska,  

6. Adam Kacprzyk,  

7. Józef D. Kimera,  

8. Zdzisław Koncewicz,  

9. Janusz Krzesicki, 

10. Włodzimierz Marczewski, 

11. Stanisław Kulikowski, 

12. Adam Ołowniuk,  

13. Krzysztof Ołowniuk, 

14. Leszek Perkowski, 

15. Zdzisław Przełomiec,  

16. Anna Ruszewska, 

17. Agnieszka Rzatkowska, 

18. Stanisław Sieczkowski,  

19. Jadwiga M. Szczypiń, 

20. Sławomir J. Szeszko, 

21. Bożena Topczyłko,   

22. Andrzej Turowski,  

23. Tadeusz F. Zamaro.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, Sekretarz, naczelnicy niektórych 

wydziałów Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straży, prezesi i dyrektorzy 

niektórych jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  

Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  

 

 

 



2 

 

Ad pkt. 1  

Otwarcie obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XLII obrady Rady Miejskiej powitał Prezydenta Miasta  

 Czesława Renkiewicza, Zastępców Prezydenta – Marka Buczyńskiego i Łukasza Kurzynę, 

Wiesława Stelmacha – Skarbnika Miasta, Adama Karczewskiego  Sekretarza Miasta  

oraz wszystkich obecnych na sesji.  

 
 

Ad pkt. 2  

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował radnych, że na wniosek Prezydenta Miasta punkt 18 

dotyczący „Rozpatrzenia projektu uchwały w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego  

uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie  

miasta Suwałk”, oraz w związku ze złożonym wnioskiem przez skarżącego Janusza M. S  

w sprawie wycofania skargi na działalność Prezydenta Miasta Suwak punkt 25  

tj. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Janusza M. S.  

na działalność Prezydenta Miasta Suwałk zostały zdjęte z porządku obrad. Pozostałe punkty 

otrzymują kolejną numerację. 

Poinformował, iż porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  

o zwołaniu sesji i zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku 

obrad.  

 Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący 

porządek obrad:  
 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XLI/2013 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  

Rady Miejskiej w Suwałkach od 30 października 2013 r.  

5. Informacja z konsultacji projektu Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, na rok 2014. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, na rok 2014. 

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2012/2013 wraz z Informacją uzupełniającą, dotycząca egzaminu potwierdzającego 

kwalifikacje zawodowe. 

8. Informacja z realizacji Strategii Oświaty Miasta Suwałk do 2015 roku. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XIX/188/2012  

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 lutego 2012 r. z sprawie ustalenia planu sieci 

publicznych szkół podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Suwałki 

a także określenia granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających 

siedzibę na terenie Miasta Suwałk. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane  

przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/91/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad 

wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Miejskiej Suwałki. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości (dotyczy działki ozn. nr geod. 32633/8 o pow. 0,0330 ha). 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 

nieruchomości (dotyczy działki ozn. nr geod. 32643/24 o pow. 0,0213 ha,  

działki 32643/26 o pow. 0,0188 ha oraz działki 32643/28 o pow. 0,0153 ha). 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

wydzierżawienie na okres 10 lat nieruchomości gruntowej położonej w Suwałkach  

przy ul. Sejneńskiej. 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji  

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach 

wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na 2014 rok i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej 

profilaktyki raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”. 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek  

w Mieście Suwałki w 2014 roku. 

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Suwałkach. 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora i Zastępcy 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu ustalania prawa do dodatków energetycznych. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów mieszkaniowych Krzywólka w Suwałkach. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnień  

od podatku od nieruchomości. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr II/19/06  

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 listopada 2006 r. w sprawie ustalenia opłaty 

miejscowej na 2007 rok. 
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26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXVIII/307/2012 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 listopada 2012 r. w sprawie opłaty  

od posiadania psów. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku  

od nieruchomości na 2014 r. 

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej  

dla Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach udzielanej z budżetu  

Miasta Suwałk na 2014 rok. 

29. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 rok.  

30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Miasta Suwałki na lata 2013 – 2030.  

31. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

32. Wnioski i oświadczenia radnych.  

33. Zamknięcie obrad.  

 

 

Ad pkt. 3.  

Przyjęcie protokołu nr XLI/2013 z dnia 30 października 2013 r. sesji Rady Miejskiej  

w Suwałkach. 

 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iż zgodnie z przepisami § 46 Statutu  

Miasta Suwałk protokół XLI obrad został sporządzony i wyłożony do wglądu radnym  

w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia  

do protokołu nie później niż w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie 

protokołu, czyli w dniu 26 listopada 2013 r. W wymienionym terminie do treści protokołu 

radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XLI/2013 obrad  

Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4.  

Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał  

Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 30 października 2013 r.  

Informacja… stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 

Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 30 października 2013 r. została 

przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 5.  

Informacja z konsultacji projektu Programu współpracy Miasta Suwałk  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 

na rok 2014. 

Informacja… stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Andrzej Chuchnowski poinformował, że Informacja z konsultacji projektu Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
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i o wolontariacie, na rok 2014 była przedmiotem posiedzeń: Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa oraz Komisjii Kultury Sportu i Turystyki w dniu 18 listopada br.,  

Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego w dniu 19 listopada br., Komisji Oświaty 

i Wychowania w dniu 20 listopada br. oraz Komisji Finansowo-Budżetowej  

w dniu 21 listopada br. Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z konsultacji projektu Programu 

współpracy Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których 

mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, na rok 2014 została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 6.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy  

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, na rok 2014.  

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

– załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Stanisław Kulikowski przedstawił opinię Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

– załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

– załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania 

– załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 2 radnych.  

 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/450/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust 3 ustawy z dnia  

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na rok 2014 

– stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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Ad pkt. 7.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 

2012/2013 wraz z Informacją uzupełniającą, dotycząca egzaminu potwierdzającego 

kwalifikacje zawodowe. 

Informacja… stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Informacją uzupełniającą… stanowi załącznik nr 15 A do protokołu. 

 

Andrzej Chuchnowski poinformował, że Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych 

w Mieście Suwałki za rok szkolny 2012/2013 wraz z Informacją uzupełniającą, dotycząca 

egzaminu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe była przedmiotem posiedzeń  

Komisji Oświaty i Wychowania w dniu 20 listopada br. oraz Komisji Finansowo-Budżetowej 

w dniu 21 listopada br. Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych w Mieście Suwałki za rok szkolny 2012/2013 wraz z Informacją uzupełniającą, 

dotycząca egzaminu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 8.  

Informacja z realizacji Strategii Oświaty Miasta Suwałk do 2015 roku. 

Informacja… stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Andrzej Chuchnowski poinformował, że Informacja z realizacji Strategii Oświaty  

Miasta Suwałk do 2015 roku była przedmiotem posiedzeń Komisji Oświaty i Wychowania  

w dniu 20 listopada br. oraz Komisji Finansowo-Budżetowej w dniu 21 listopada br.  

Radni nie wnieśli uwag do przedłożonego materiału. 

 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z realizacji Strategii Oświaty 

Miasta Suwałk do 2015 roku została przyjęta.  

 

 

Ad pkt. 9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr XIX/188/2012 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 29 lutego 2012 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Suwałki a także określenia 

granic obwodów tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie 

Miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania 

– załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

 



7 

 

Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/451/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

zmieniająca uchwałę nr XIX/188/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

29 lutego 2012 r. w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych  

i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Suwałki a także określenia granic obwodów 

tych szkół, z wyjątkiem specjalnych, mających siedzibę na terenie Miasta Suwałk 

– stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 

 

Ad pkt. 10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane 

przez przedszkola publiczne prowadzone przez Miasto Suwałki. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 20 do protokołu. 
 

Andrzej Turowski przedstawił opinię Komisji Oświaty i Wychowania 

– załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 22 do protokołu. 
 

Józef Kimera podziękował za uwzględnienie w projekcje uchwały propozycji złożonej 

przez radnego na posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania o zwolnieniu 

niepełnosprawnych dzieci z opłat za korzystanie z przedszkola. 
 

Czesław Renkiewicz  podkreślił, że również dyrektorzy przedszkoli zgłaszali taką potrzebę, 

aby pobyt niepełnosprawnego dziecka w przedszkolu publicznym był bezpłatny. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/452/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkola publiczne 

prowadzone przez Miasto Suwałki 

– stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 

 

Ad pkt. 11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XI/91/2011  

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania 

lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej 

Suwałki. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 24 do protokołu. 
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Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

– załącznik nr 25 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/453/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie zmiany uchwały nr XI/91/2011 Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miejskiej Suwałki 

– stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
 

 

Ad pkt. 12.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

(dotyczy działki ozn. nr geod. 32633/8 o pow. 0,0330 ha). 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 27 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

– załącznik nr 28 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 29 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/454/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

– stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 
 

 

Ad pkt. 13.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

(dotyczy działki ozn. nr geod. 32643/24 o pow. 0,0213 ha, działki 32643/26 o pow. 0,0188 ha 

oraz działki 32643/28 o pow. 0,0153 ha). 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 31 do protokołu. 
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Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

– załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/455/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

– stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 14.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe 

wydzierżawienie na okres 10 lat nieruchomości gruntowej położonej w Suwałkach  

przy ul. Sejneńskiej.  

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

– załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/456/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie na okres 10 lat 

nieruchomości gruntowej położonej w Suwałkach przy ul. Sejneńskiej 

– stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 15 

Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Zdzisław Przełomiec w imieniu pracowników Zespołu Szkół nr 9 w Suwałkach,  

uczniów i ich rodziców oraz mieszkańców całego osiedla wzdłuż ul. Klonowej,  
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wyraził zaniepokojenie spowodowane przerwaniem podjętych działań przy budowie ronda  

na zbiegu ulic Różanej i Klonowej. Utrudnienia drogowe w tym miejscu zagrażają 

bezpieczeństwu dzieci idących do szkoły oraz mieszkańców. Zapytał czy znany jest  

termin zakończenia rozpoczętych prac drogowych. 
 

Dorota Jabłońska zwróciła uwagę na zmniejszoną liczbę etatów pedagogów  

i psychologów w szkołach i uzupełnianiu tych etatów zajęciami edukacyjnymi.  

Zapytała, czy istnieje szansa powrotu do zabezpieczenia potrzeb pomocy  

pedagogiczno-psychologicznej uczniom bezpośrednio w szkołach i wykorzystania 

wykształconych za miejskie środki doradców zawodowych.  

Zapytała dlaczego miasto zleciło badanie poziomu uzależnień i narkomanii  

wśród młodzieży ponadgimnazjalnej firmie zewnętrznej, kiedy w naszym mieście  

są jednostki do tego uprawnione. Zapytała również o finansowanie tego zlecenia. 

Kolejne pytanie dotyczyło VI konferencji koła innowacyjnego – w ramach  

corocznej konferencji grupa suwalska ma przekazać wiadomości na temat  

rewitalizacji placu M. Konopnickiej. Radna zaniepokojona jest opóźnieniami wykonania 

remontu i zapytała z czego wynikają opóźnienia realizacji inwestycji. 

W imieniu mieszkańców ulicy Szwajcaria zwróciła się z prośbą o naprawę 

nawierzchni drogi pokrytej wybojami, poprawę widoczności oraz zadbanie o odśnieżanie  

w okresie zimy.  

Zapytała również, czy w suwalskich jednostkach oświatowych jest problem  

z wszawicą. 
 

Zbigniew De-Mezer zwrócił się z prośbą o sprawdzenie oświetlenia ścieżek wzdłuż  

rzeki Czarnej Hańczy, w szczególności na odcinku od mostu na Bakałarzewskiej  

do nowo wybudowanego odcinka ulicy Wigierskiej. Podziękował za skuteczność działań  

w związku z przejazdem kolejowym na ul. Wojska Polskiego i poprosił o rozpoczęcie 

rozmów z PKP w kwestii przejść dla pieszych przez tory w okolicach osiedla Kamena,  

przy PKS oraz na Papierni.  

Kolejna sprawa związana była z pismem skierowanym do radnego od pracowników 

Bursy Szkolnej. Radny przypomniał, że po przekazaniu budynku Bursy Szkolnej  

do prowadzenia przez Państwową Wyższą Szkołę Zawodową w Suwałkach Miasto,  

na podstawie zawartej umowy, przekazało również do prowadzenia zadanie oświatowe.  

Z informacji jakie podawano na posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania wynikało, że 

warunki pracy na jakich przejdą pracownicy nie ulęgną pogorszeniu. Radny uzyskał 

informację, że pracownicy pracują za niższe wynagrodzenie. W związku z powyższym zapytał:  

- czy Miasto kontroluje wynagrodzenia pracowników, którzy realizują zadania  

Bursy Szkolnej, 

- w jakim zakresie i kto to sprawdza, 

- czy nauczyciele z wynagrodzeniem nauczyciela dyplomowanego pracują za uposażenie 

porównywalne do stażysty, 

- czy została złamana umowa, 

- czy pracownicy administracji także mają niższe wynagrodzenia, 

- jaki był sposób wypowiedzenia warunków pracy i płacy, 

- czy pracownicy mieli możliwość odwołania się do sądu i czy skorzystali z takiej 

możliwości,  

- czy Miasto w związku z tym podejmowało jakieś działania.  

Radny zwrócił uwagę, że nie może skontaktować się z rektorem Państwowej Wyższej Szkoły 

Zawodowej w Suwałkach, a chciałby spotkać się i dowiedzieć się, co dzieje się w powyższej 

placówce. 
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Anna Ruszewska w imieniu mieszkańców zapytała, czy nowy plac zabaw, na którego 

budowę, jak zapowiedział Prezydent Miasta, zaplanowano środki w budżecie na 2014 r., 

może być zlokalizowany na terenie pomiędzy ulicami Minkiewicza, Putry i Andersa.  

Zapytała również w imieniu mieszkańców – wniosek złożony został na piśmie -  

- o możliwość poszerzenia monitoringu na ulicy Witosa 2, 2a i 4a.  
 

Adam Ołowniuk poruszył kwestie budowy obiektów sportowych na terenie naszego miasta. 

Jakie są plany budowy boisk bocznych na ulicy Zarzecze z uwzględnieniem budowy 

zadaszenia „Orlika”. 

Zgłosił potrzebę zorganizowania miejsca spotkań radnych z mieszkańcami  

na terenie osiedla Północ. 
 

Agnieszka Barszczewska zapytała:  

- o plany wobec dworca kolejowego,  

- czy będzie kalkulacja opłat za odpady i czy przewiduje się obniżki cen,  

- czy przedsiębiorcy są zmuszani do podpisywania umów z firmami odbierającymi odpady  

i czy tym samym nie łamana jest zasada wolnego rynku, 

- jakie działania podejmowane są w kwestii budowy nowego toru kartingowego i jakie jest 

stanowisko Miasta wobec protestów mieszkańców w tej sprawie. 
 

Janusz Krzesicki w imieniu mieszkańców, zapytał czy możliwe jest uruchomienie portalu 

płatności elektronicznej w wydziałach Urzędu Miejskiego np. w wydziale komunikacji. 
 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych  

do rejestru zabytków i objętych ochroną na terenie Miasta Suwałki. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawką 

– załącznik nr 38 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

– załącznik nr 39 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 40 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 20 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  
 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/457/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie 

i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków i objętych ochroną 

na terenie Miasta Suwałki  

– stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 
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Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego 

zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo 

Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach Spółka z o.o. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  

– załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

– załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

– załącznik nr 44 do protokołu. 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 45 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 19 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 2 radnych.  

 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/458/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji w Suwałkach 

Spółka z o.o. 

– stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii  

w Suwałkach na 2014 rok i zmiany uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Miasta Suwałki na lata 2006-2015. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

– załącznik nr 48 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  
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Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/459/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii w Suwałkach na 2014 rok i zmiany 

uchwały Nr XLIII/474/05 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2005 r.  

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Miasta Suwałki 

na lata 2006-2015 

– stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej profilaktyki 

raka szyjki macicy dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat”. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

– załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 52 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/460/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie przyjęcia „Programu pierwotnej profilaktyki raka szyjki macicy  

dla mieszkanek Suwałk w wieku 13 lat” 

– stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek  

w Mieście Suwałki w 2014 roku. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

– załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/461/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek w Mieście Suwałki w 2014 roku 

– stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Suwałkach. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 57 do protokołu. 

 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

– załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/462/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

 

Ad pkt 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Dyrektora i Zastępcy 

Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach do załatwiania 

indywidualnych spraw z zakresu ustalania prawa do dodatków energetycznych. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 61 do protokołu. 
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

– załącznik nr 62 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/463/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie upoważnienia Dyrektora i Zastępcy Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Suwałkach do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu ustalania 

prawa do dodatków energetycznych  

– stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów mieszkaniowych Krzywólka w Suwałkach. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 64 do protokołu. 
 

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

– załącznik nr 65 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 66 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  
 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/464/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów 

mieszkaniowych Krzywólka w Suwałkach 

– stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnień  

od podatku od nieruchomości. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 68 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 69 do protokołu. 
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Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/465/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości 

– stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr II/19/06 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 29 listopada 2006 r. w sprawie ustalenia opłaty miejscowej  

na 2007 rok. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 71 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 22 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/466/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie uchylenia uchwały nr II/19/06 Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 29 listopada 2006 r. w sprawie ustalenia opłaty miejscowej na 2007 rok 

– stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały nr XXVIII/307/2012  

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 listopada 2012 r. w sprawie opłaty od posiadania 

psów. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 75 do protokołu. 
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Józef Kimera zapytał, czy uzyskane z tytułu zniesienia opłat oszczędności, głównie  

w ramach kosztów osobowych, można przekazać zarządcom nieruchomości wielorodzinnych 

na zakup przykładowo „psich pakietów”. 
 

Czesław Renkiewicz poinformował, że są to oszczędności rzędu 30 tys. zł. rocznie. Każdy 

zarządca budynków winien w ramach swoich środków i działań edukacyjnych zadbać  

o porządek na terenach zarządzanych, jednak weźmie propozycję radnego pod uwagę. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 
 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  
 

Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/467/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie uchylenia uchwały nr XXVIII/307/2012 Rady Miejskiej w Suwałkach  

z dnia 28 listopada 2012 r. w sprawie opłaty od posiadania psów 

– stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 
 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia stawek w podatku  

od nieruchomości na 2014 r. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 77 do protokołu. 
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 78 do protokołu. 
 

Grzegorz Gorlo zwrócił uwagę, że podwyżka podatku w skali miasta stanowi kwotę  

ok. 300 tys. zł., czyli jest to znaczący pieniądz stanowiący obciążenie mieszkańców  

i przedsiębiorców. Jakakolwiek podwyżka dla przedsiębiorców w tej części Polski  

jest znacząca, warto byłoby pomyśleć o działaniach oszczędnościowych i poprawić sposób 

zarządzania. Podkreślił, że takie działania stanowią zadanie dla wszystkich bez względu  

na pozycje.  
 

Czesław Renkiewicz potwierdził, że przedsiębiorcy znajdują się w trudnej sytuacji. 

Zwrócił uwagę na działania oszczędnościowe Miasta, takie jak np. grupowy zakup energii 

elektrycznej. Oszczędności rzędu 2 mln. zł. w przyszłym roku przeznaczyć będzie można  

na realizacje dodatkowych zadań inwestycyjnych. Na inwestycje zaplanowana została kwota 

uzyskana z podwyżki podatku od nieruchomości. Prezydent zapowiedział działania w kwestii 

zwolnień z podatku od nieruchomości dla tych, którzy tworzą nowe miejsca pracy i generują 

podatki. 
 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 18 radnych,  

 przeciw      – 4 radnych,  

 wstrzymało się    – 1 radny.  
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Większością głosów została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/468/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2014 r. 

– stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 
 

Wiesław Stelmach poinformował, o wysokości średniej ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów 

będąca podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2014.  

Pismo w tej sprawie stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 
 

Ad pkt. 28 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej  

dla Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach udzielanej z budżetu Miasta Suwałk 

na 2014 rok. 

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 81 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 

Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/469/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla Zarządu Budynków Mieszkalnych 

w Suwałkach udzielanej z budżetu Miasta Suwałk na 2014 rok 

– stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

 
Ad pkt. 29 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 rok.  

 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 

– załącznik nr 84 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

 



19 

 

Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/470/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2013 rok 

– stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

 
Ad pkt. 30 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2013 – 2030.  

 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały 

– załącznik nr 87 do protokołu. 

 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-Budżetowej  

– załącznik nr 88 do protokołu. 

 
Wniosków nie zgłoszono. 

 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  

 za podjęciem uchwały głosowało – 23 radnych,  

 przeciw      – 0,  

 wstrzymało się    – 0.  

 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLII/471/2013 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 27 listopada 2013 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  

na lata 2013 – 2030 

– stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 31 

Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

 

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi na zadane pytania radnych: 

 

Dorocie Jabłońskiej - w kwestii zakończenia remontu placu Marii Konopnickiej 

poinformował, że w umowie podpisanej przez Miasto podany jest termin ukończenia 

inwestycji na kwiecień 2014 r. Wobec powyższego nieznane są powody rzekomych opóźnień. 

Istotnie były podejmowane rozmowy w kwestii przyśpieszenia ukończenia inwestycji  

w 2013 r. jednak, z punktu widzenia wykonawcy, nie ma takiej możliwości. 
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Zbigniewowi De-Mezerowi - oświetlenie wzdłuż rzeki Czarnej Hańczy zostanie sprawdzone, 

natomiast na odcinku pomiędzy mostami jest awaria, która zostanie usunięta. 

W kwestii przejść przez tory kolejowe poinformował, że zostało już skierowane pismo 

do PKP w sprawie przejścia w okolicach osiedla Kamena, ale do dzisiaj nie ma odpowiedzi. 

Miasto wystąpi ponownie do PKP z pismem ponaglającym, zawierającym jednocześnie 

zapytania dotyczące możliwości utworzenia dodatkowych przejść w miejscach wskazanych 

przez radnego.  

 

Annie Ruszewskiej wyjaśnił, że zapisana w budżecie kwota 700 tys. zł. planowana  

jest na plac zabaw przy zalewie Arkadia, natomiast lokalizacja drugiego jest rozważana.  

Pod uwagę brany jest kwartał na osiedla Północ przy Aquaparku, gdzie w budowę może  

być zaangażowany market Intermarche. Zaznaczył również, że tego typu inwestycje mogą 

być w przyszłości rozważane przy realizacji budżetu obywatelskiego. 

Zainstalowanie monitoringu we wskazanych przez radną miejscach na ulicy Witosa 

będzie rozważane, być może wspólnie z Zarządem Budynków Mieszkalnych jako zarządcą 

nieruchomości. W przyszłorocznym budżecie na poprawę bezpieczeństwa zarezerwowano  

kwotę 500 tys. zł. 

 

Adamowi Ołowniukowi w sprawie budowy boisk bocznych na ulicy Zarzecze 

poinformował, iż budowa II etapu stadionu piłkarskiego może być zrealizowana, jeżeli 

będą takie potrzeby i będą zabezpieczone środki na ten cel. Obecnie nie ma potrzeby 

realizacji trybuny zachodniej. W kwestii boisk bocznych należałoby je zrealizować,  

ale z udziałem środków zewnętrznych. Nowa perspektywa finansowania Unii Europejskiej  

na lata 2014-2020 nie przekazuje środków na sport. Konieczność zadaszenia Orlika Prezydent 

dostrzega i popiera, ale w przyszłorocznym budżecie zaplanowano budowę trzech inwestycji 

sportowych (boiska przy Szkole Podstawowej nr 6 i Zespole Szkół nr 2 oraz stadionu 

Lekkoatletycznego) i trudno planować następne. 

 

Agnieszce Barszczewskiej - obiekt zabytkowy jakim jest dworzec kolejowy jest własnością 

PKP. Po wielu rozmowach i pismach ustalona została lokalizacja nowego dworca kolejowego  

w okolicach byłych zakładów płyt wiórowych. Wcześniej rozważano inną lokalizację  

tj. przy trasie na Płociczno. PKP proponowało też lokalizację za osiedlem Klasztorna, na co 

Miasto nie wyraziło zgody. Decyzje co do budowy trasy Rail Baltica oraz dworca w 

Suwałkach jeszcze nie zapadły i trudno określić kiedy to nastąpi. 

 Kwestie lokalizacji toru kartingowego i sposobu zagospodarowania terenu  

po PKP-Żwirownia nie są jeszcze ustalone i są na etapie projektowania. Uchwała intencyjna 

zapowiedziała opracowanie planu na terenie po byłej żwirowni, który jest 

niezagospodarowany i nieuporządkowany. Specjaliści określają ten teren jako dobry  

na organizacje zawodów motorowych, jakie zresztą odbywają się tam kilka razy w roku.  

Nie było żadnych uwag, czy zastrzeżeń od mieszkańców w kwestii przekroczenia norm 

poziomu hałasu w czasie trwania zawodów. Hałas z ulicy jest zdecydowanie większy  

niż z terenu odległego kilkaset metrów od zabudowań. Planiści wzięli pod uwagę wszystkie 

przepisy w tym dotyczące hałasu i zaproponowali na tym terenie tor do sportów motorowych. 

Projekt planu został oprotestowany przez mieszkańców, dlatego też Prezydent polecił 

planistom zająć się tą sprawą ponownie. Zapowiedział spotkania wyjaśniające i informujące  

o zasadach tworzenia takich miejsc do uprawiania sportów motorowych, podkreślił również, 

że nie będzie działań pogarszających warunki mieszkaniowe na tym terenie. Poinformował, 

także, że nie tylko grupa przeciwników toru zebrała i złożyła podpisy (ok. 500) ale także  

i ci mieszkańcy, którzy są za wykorzystaniem tego terenu dla sportów motorowych. 
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Januszowi Krzesickiemu – zapowiedział, że w najbliższym czasie, na terenie urzędu nastąpi 

montaż terminala do płatności elektronicznej.   

 

Łukasz Kurzyna Zastępca Prezydenta Miasta udzielił odpowiedzi: 

 

Zdzisławowi Przełomcowi – budowa ronda na skrzyżowaniu ulic Różanej i Klonowej  

jest realizowana w wyniku podpisanej umowy z wykonawcą osiedla mieszkaniowego. 

Przedsiębiorca, w związku z budową i wzmożonym ruchem ciężarowym zobowiązał się  

do budowy ronda już w 2011r. Zakończenie miało nastąpić do końca listopada 2013r.  

Z rozmów z wykonawcą nic nie wskazywało, że inwestycja drogowa byłaby zagrożona. 

Rzeczywistość pokazała co innego. Spółki miejskie wykonały na tym terenie inne prace 

związane m.in. z kanalizacją deszczową. Jednak to nie dotyczyło zadania inwestora 

prywatnego. Rondo zostało zabezpieczone na okres zimowy. Zapowiedział spotkanie  

z przedsiębiorcą w celu odbycia ostatecznych rozmów w kwestii wywiązania się z umowy. 

Biorąc pod uwagę niedogodności wynikające z niedokończoną budowa ronda Miasto szuka 

sposobu, aby jak najszybciej zakończyć inwestycję. 

 

Agnieszce Barszczewskiej w sprawie gospodarki odpadami wyjaśnił, że Miasto  

nie przymusza przedsiębiorców do podpisywania umów na odbiór odpadów przemysłowych. 

Przedsiębiorstwo wytwarzające takie odpady zobowiązane jest, prawem obowiązujący  

przed 1 lipca, do podpisania takiej umowy. Regulacje ustalone po 1 lipca dotyczyły tylko 

odpadów komunalnych. Prezydent zapowiedział przedstawienie wyników prac zespołu 

analizującego wnioski i uwagi mieszkańców oraz kalkulacje kosztów gospodarki odpadami  

po ustabilizowaniu się problemu związanego z wyłonieniem wykonawcy na odbiór śmieci. 

Wyniki analiz zostaną przedstawione w styczniu bądź lutym przyszłego roku.  

 

Marek Buczyński Zastępca Prezydenta Miasta udzielił odpowiedzi: 
 

Dorocie Jabłońskiej uspokoił, że w jednostkach oświatowych nie ma problemu z wszawicą. 

Incydentalne przypadki rozwiązywane są na bieżąco. 

 Poinformował również, że liczba etatów specjalistów w mieście nie zmniejszyła się.  

W szkołach owszem, ale zwiększono zatrudnienie w Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej 

rozszerzając ofertę usług dla dzieci, młodzieży i rodziców, w tym również z zakresu 

doradztwa zawodowego. Zwiększyła się dostępność do usług poprzez realizacje projektów,  

w których część zadań jest realizowana przez specjalistów. 

 Badania z zakresu poziomu uzależnień wśród młodzieży suwalskich szkół 

przeprowadziła firma na zlecenie poniżej kwoty podlegającej procedurom przetargowym.  

Na zapytanie ofertowe odpowiedziały tylko firmy spoza Suwałk. Badania przeprowadziła 

firma z Gliwic za 9.900 zł. 

 

Marek Buczyński Zastępca Prezydenta Miasta oraz dr n. med. Jarosław Kuczyński 

udzielili odpowiedzi: 

 

Zbigniewowi De-Mezerowi - w kwestii pracowników Bursy Szkolnej zacytował zapis  

w zawartej w marcu 2013 r. umowie pomiędzy Miastem Suwałki a Państwową Wyższą 

Szkołą Zawodową w Suwałkach o treści, z której wynika, że uczelnia zobowiązuje się do 

zapewnienia wszystkim pracownikom, wymienionym w umowie, zatrudnienia na czas 

nieokreślony na zasadach określonych w Kodeksie pracy, na warunkach płacowych 

zaproponowanych przez uczelnię. Poinformował, że takie warunki zostały zaproponowane 
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przez uczelnie, a z informacji jakie Miasto posiada nie było żadnych uwag od pracowników 

bursy. Nie było też żadnych uwag podczas przyjęć interesantów. Zastępca prezydenta wyraził 

zdziwienie pojawieniem się takiego pytania. Zaprosił do uzupełnienia wypowiedzi Prorektora 

Państwowej Wyższej Szkoły Zawodowej dr n. med. Jarosława Kuczyńskiego. 

 

dr n. med. Jarosław Kuczyński przypomniał, że uczelnia przejęła do prowadzenia Bursę 

stwarzając jej mieszkańcom doskonałe warunki ponieważ za pozyskane środki w wysokości  

8 mln. zł. przeprowadzony został, podnoszący standard, remont obiektu. Rektor zaznaczył,  

że Państwowa Wyższa Szkoła Zawodowa w Suwałkach prowadzi zadanie Bursy kierując się 

rachunkiem ekonomicznym. Poprzednio Miasto, do prowadzenia Bursy, musiało dokładać  

z własnych środków. W sprawach pracowniczych poinformował, że na trzy miesiące  

przed przejęciem Bursy uczelnia zaproponowała pracownikom nowe warunki płacowe  

z możliwością nieprzyjęcia ich i wypłacenia 6 miesięcznej odprawy. Nikt z pracowników  

nie zgłosił uwag. Kuczyński zaznaczył, że rektor uczelni jest jej menedżerem i nie może być 

cały czas na miejscu. On, jako Prorektor zaprosił radnego do siebie, aby pomóc  

w rozwiązaniu jego problemów. 

 

Tomasz Łazarski dyrektor Zarządy Dróg i Zieleni udzielił odpowiedzi: 

 

Dorocie Jabłońskiej - odniósł się do problemów mieszkańców ulicy Szwajcaria i stwierdził, 

że problem złej nawierzchni jest znany i sukcesywnie rozwiązywany. Obecnie prowadzony 

jest remont od strony Pułaskiego, w następnej kolejności naprawa ruszy od ul. Reja. Zieleń 

ograniczająca widoczność wkrótce zostanie usunięta. 
 

 

Zbigniew De-Mezer – podziękował za udzieloną odpowiedź i poprosił o potwierdzenie,  

czy pracownicy Bursy otrzymują niższe wynagrodzenie. Zwrócił uwagę na fakt, że z rozmów  

na posiedzeniu Komisji Oświaty i Wychowania wynikało, że pracownicy przejdą  

na warunkach nie gorszych jak dotychczas.  

 

Zdzisław Przełomiec poprosił o weryfikację oznakowania, na okres zimowy, ronda Różana  

i Kowalskiego. 

 

Andrzej Chuchnowski udzielił odpowiedzi:  

 

Adamowi Ołownikowi - odnosząc się do dodatkowego miejsca spotkań radnych  

z mieszkańcami poprosił o stanowiska w tej sprawie kluby radnych. 
 

 

Adam Ołowniuk poinformował, że w porozumieniu z Zarządem Budynków Mieszkalnych  

jest lokal, w którym mogłyby odbywać się spotkania.  
 

 

Anna Ruszewska odnosząc się do odpowiedzi prezydenta w kwestii lokalizacji placu zabaw  

na osiedlu Północ zapowiedziała zgłoszenie wniosku na komisjach merytorycznych 

opiniujących projekt budżetu na 2014 rok, podkreśliła, że występuje w imieniu mieszkańców.  
 

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że nie jest jeszcze ustalona ścisła lokalizacja placu 

zabaw, środki jakie zaplanowano w projekcie budżetu na 2014 r. to kwota 700 tys. zł., 

ostateczna decyzja należeć będzie do radnych. 
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Ad pkt. 32.  

Wnioski i oświadczenia radnych.  

 
Andrzej Chuchnowski poinformował że w okresie międzysesyjnym do Biura  

Rady Miejskiej w Suwałkach wpłynęła następująca korespondencja: 

 Pismo pana Janusza Struzika z dnia 15 listopada br. z prośbą o udostępnienie 

dokumentacji dotyczącej zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków za rok 2013 i 2014 w Suwałkach. Nadmienił,  

że pismo skierowane zostało do Prezydenta Miasta Suwałk.  

 Pismo Suwalskiego Stowarzyszenia Uwłaszczeniowego, które zwraca się z prośbą  

o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej mającej na celu umożliwienie miastu zbywanie  

na rzecz długoletnich lokatorów lokali mieszkalnych będących w zasobach miasta. 

 Pismo mieszkańców Suwałk, zwracających się z prośbą o zmianę uchwały  

nr XXXIII/355/2013 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 7 marca 2013 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

 Wniosek Stowarzyszenia Handlowców „Bazar”. Kupcy, prowadzący działalność 

handlową na terenie spółki Targowiska Miejskie, zwracają się z wnioskiem  

do Rady Nadzorczej w/w spółki o obniżenie opłaty dzierżawnej.  

 Pismo w sprawie odwołania od decyzji Dyrektora Zarządu Dróg i Zieleni. 

 Poinformował, że Międzyzakładowa Spółdzielni Mieszkaniowa organizuje spotkanie  

z mieszkańcami osiedla Kamena i serdecznie zaprasza radnych Rady Miejskiej  

z tego okręgu wyborczego. Spotkanie odbędzie się 5 grudnia br. w siedzibie Biblioteki 

Publicznej na ulicy Północnej w Suwałkach. 

 

Przewodniczący Andrzej Chuchnowski serdecznie zaprosił do zapoznania się  

z wymienioną korespondencją w siedzibie Biura Rady Miejskiej pok. 118. oraz zachęcił 

radnych do wzięcia udziału w akcji „Szlachetna paczka”. 

 

Prezydent Czesław Renkiewicz zapowiedział debatę na temat podziału środków RPO,  

która odbędzie się 6 grudnia o godz. 11:00 w Parku Naukowo – Technologicznym. Liczył  

na obecność i wsparcie radnych. Zaznaczył, że jest to bardzo ważna sprawa  

dla przyszłości naszego miasta. 

 Ponadto poinformował o obniżeniu, o 10 %, opłat czynszowych na bazarze do końca 

marca przyszłego roku. Okres obniżki uwarunkowany jest remontem hali mięsnej  

na bazarze. 

 

Zbigniew De-Mezer zgłosił wniosek do przewodniczącego Komisji Oświaty i Wychowania  

o rozszerzenie porządku obrad najbliższej Komisji Oświaty i Wychowania o punkt dotyczący 

dyskusji na temat Bursy Szkolnej przekazanej Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej  

w Suwałkach. 

 
Przewodniczący Andrzej Chuchnowski przedstawił prace uczniów Szkoły Podstawowej  

nr 6 na temat boiska szkolnego. 
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Ad pkt. 33.  

Zamknięcie obrad.  

 

Andrzej Chuchnowski poinformował, że najbliższa sesja poświęcona rozpatrzeniu 

projektu uchwały w sprawie budżetu Miasta na 2014 rok oraz projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletnie Prognozy Finansowej Miasta Suwałk na lata 2014-2030 odbędzie się  

18 grudnia 2013 roku o godz. 15
30

, natomiast sesja kończąca rok 2013 odbędzie się  

30 grudnia 2013 roku o godz. 15
30

.  

 

Kończąc XLII sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  

za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach.  
  

Na tym protokół zakończono.  

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Paweł Chuchnowski 

 

Protokołowała: 

Dorota Plaga 
 

Pracownik w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

 


